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We welcomed several Mainland delegation visits, including by the Guangdong 
and Shandong Provincial People’s Governments, the Hainan Free Trade 
Port and Fullsing Internet Industrial Park, the World Frontier Science and 
Technology Conference Committee. Strengthening ties with the Mainland, 
promoting Hong Kong’s integration into national development.

Overseas Outreach Ever-Expanding

With MENA markets becoming more important, Cyberport hosted the Asia MENA 
Culture Technology Economic Collaboration Forum to connect Hong Kong’s 
creative, cultural, and Digital Entertainment industries with a Saudi delegation 
to explore collaboration. We also organised a Scaling Hong Kong to the Nordics 
delegation for Digital Entertainment and game development companies to 
explore opportunities with renowned game companies in Finland, Sweden, and 
Denmark.

我們接待了多個內地代表團來訪，包括廣東及山東省
人民政府、海南自由貿易港、復興城互聯網信息產業
園及世界前沿科技大會委員會等，強化與內地的聯
繫，亦促進香港融入國家發展之大局。

持續拓展海外聯繫
隨著大中東市場日趨重要，數碼港已舉辦亞洲與大中
東地區文化科技經濟高峰論壇，將香港的創意、文化
及數碼娛樂業界介紹予沙特代表團，探討合作事宜。
我們亦已為數碼娛樂和遊戲開發企業組織「香港數碼娛
樂及遊戲企業北歐市場擴展計劃」的訪問團，旨在與芬
蘭、瑞典及丹麥的知名遊戲企業探索合作機會。

Representatives from Hong Kong’s cultural and creative industries as well as the 
Digital Entertainment sector met with a delegation from Saudi Arabia to explore 
how Hong Kong can become a gateway fostering exchanges between MENA and 
Asia.
本港文化創意產業與數碼娛樂業界代表與沙特阿拉伯代表團會面， 探討香港如何
成為促進亞洲及大中東地區交流的門戶。

Cyberport has continued to attend high-profile international events to 
showcase community solutions, create networking opportunities for community 
companies, and share thought leadership on emerging I&T developments. At the 
Asian Financial Forum 2023, for which Cyberport has been the FinTech Partner 
for seven consecutive years, 36 FinTech start-ups showcased their innovative 
solutions, with Cyberport representatives hosting a thematic forum titled “The 
Driving Forces of Virtual Asset Development in Hong Kong – Opportunities and 
Challenges”. At the Belt and Road Summit 2022, eight community companies 
showcased their innovative solutions online and connected with potential 
partners. Cyberport also held breakout sessions focused on the GBA to discuss 
GreenTech, sustainable FinTech, talent cultivation, and entrepreneurship 
development. Similar events were organised at the ICT Expo 2022, InnoTech 
Expo 2022, Innovation & Technology Trade Show 2022, Hong Kong FinTech Week 
2022, and the Asia Summit on Global Health 2022.

數碼港繼續參與備受矚目的國際活動，以展示社群解
決方案、為社群企業創造建立人脈機會，以及分享新
興創科發展的領導思維。數碼港已連續七年成為亞洲
金融論壇的金融科技合作夥伴，在該論壇2023年活
動上，有36間金融科技初創企業展示創新解決方案，
而數碼港代表主持「香港虛擬資產發展的驅動力－機
遇與挑戰並存」的專題論壇。在「一帶一路高峰論壇
2022」上，八間社群企業在線展示了他們的創新解決
方案並與潛在合作夥伴建立聯繫。數碼港亦已舉辦聚
焦大灣區的分組會議，討論綠色科技、可持續金融科
技、人才培養以及創業發展等事宜。同類型活動包括
國際資訊科技博覽2022、創科博覽2022、創新及科技
商貿展覽2022、香港金融科技周2022及亞洲醫療健康
高峰論壇2022亦有舉辦。
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GBA Links Established and Strengthened

To support expansion into the GBA and the Mainland, Cyberport continued 
to co-organise the Hong Kong Chapter of the state-level “Maker in China” 
SME Innovation and Entrepreneurship Global Contest 2022, an international 
competition aimed at bringing innovative companies into the Mainland.

建立和加強大灣區聯繫
為支持企業向大灣區及內地擴展，數碼港繼續合辦
2022年「創客中國」國際中小企業創新創業大賽香港分
站賽國際賽事，以期將創新企業引入內地。

Jason Chen 陳隽
CEO and Co-founder of Kamakura Foods 
Limited (Wada Bento)
株式會社鐮倉食品有限公司（和田便當） 
行政總裁及共同創辦人

Cyberport Incubated Company – 
Wada Bento
數碼港培育企業 – 和田便當

– Established a decentralised food service platform powered by patented AIoT hot-
chain FoodTech

 利用智能物聯網熱鏈食品科技專利建立了去中心化餐飲服務平台
– A Cyberport Incubation Programme alumnus, Smart-Space user, and Cyberport 

Macro Fund investee
 「數碼港培育計劃」已畢業的培育公司、Smart-Space用戶及獲「數碼港投資創業基
金」投資公司

– Forbes Asia 100 to Watch 
 福布斯亞太區值得關注的 100 家企業
– Winner of the Hong Kong Retail Innovation Grand Award
 香港零售科技創新大獎得主
– HKTDC Start-up Express winner
 香港貿發局創業快線優勝者
– Expanded to Japan and Vietnam markets
 業務拓展至日本及越南市場
– Successfully completed Pre-A financing during the year, accumulating over HK$35 

million in fund-raising
 年內成功完成 Pre-A輪融資，累計融資逾3,500萬港元

From the Founder:
創辦人表示：
“Wada Bento deeply appreciates Cyberport’s invaluable support. The 
investment we received through the Cyberport Macro Fund has been a 
crucial catalyst for our growth and expansion. The Cyberport team has 
also been an incredible partner in our international outreach efforts. Their 
comprehensive support, from providing a dedicated studio for hardware 
fabrication and certification to funding assistance for securing overseas 
patents, has been essential and profound.”

「和田便當對數碼港的寶貴支持表示感謝。我們透過『數碼港投資創業基金』獲得的
投資，對我們的成長和擴張起到了非常關鍵的推動作用。在我們的國際拓展工作
中，數碼港團隊亦是我們不可多得的合作夥伴。他們提供了全面的支持，從提供專
門的工作室進行硬件製造和認證、到為獲得海外專利提供資金援助，這些支持至關
重要且影響深遠。」

The top 10 finalists in the Hong Kong Chapter of the “Maker in China” SME Innovation and Entrepreneurship Global Contest received 1-on-1 business matching sessions with 
Mainland’s investors and enterprises. The champion, first runner-up, and second runner-up then represented Hong Kong and participated in the Global Final held on the Mainland, 
competing for support to enter the GBA market.
在「創客中國」國際中小企業創新創業大賽―香港分站賽入圍十強的參賽隊伍會獲得與內地投資者及企業進行一對一項目對接的機會，首三名更會代表香港參加在內地舉行的全球總決賽，爭取進軍大
灣區市場的支援。
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An all-time high of more than 150 start-ups and SMEs, including 46 community 
companies, participated in the contest. Six community companies made it 
into the top 10, and were provided with over 60 business matching sessions 
with Mainland Chinese investors and enterprises, as well as other support 
for expanding their businesses. The top three teams included champion 
Wizpresso and first runner-up Gense Technologies, both of whom are Cyberport 
companies. They went on to represent Hong Kong at the Global Contest, where 
they competed against other global top teams for opportunities to match with 
investors, land in technology parks, and receive mentorship in the Mainland. In 
addition to fostering global I&T exchange, the contest culminated in over 180 
patents, reaching a record high.

Cyberport renewed the “Road to GBA” programme with PwC Hong Kong to help 
more start-ups enter the GBA. While the first edition, Road to GBA Start-up 
Challenge, connected community companies with GBA investors, clients, and 
partners through a competition, the Road to GBA Start-up Programme 2.0 
was repositioned as an incubation programme. By recruiting cluster-specific 
start-ups in phases each year, the programme is designed to provide 
full-fledged, tailored support and training. The first phase enabled 11 FinTech 
and green finance companies to participate in a six-month GBA Go-to-Market 
Programme, which included themed workshops, corporate management 
consultation, investment roadshows, business matching, and assistance from 
GBA partners. Participants also received guidance on Mainland cybersecurity, 
internet infrastructure, and data policies from members of the Cyberport 
Technology Network to enhance their understanding of relevant regulatory 
policies and other essential information. The programme’s future phases will 
turn the focus to Smart Living and Digital Entertainment clusters.

超過150家初創企業及中小企業（包括46家社群企業）
參賽，創下歷屆之冠。六家社群企業躋身前十，獲提
供牽線內地投資者及企業的60餘場業務配對環節，以
及其他拓展業務的支援。數碼港社群企業分佔前三甲
中兩個席位，包括冠軍Wizpresso及亞軍尖思科研有
限公司。兩家公司代表香港參加全球大賽，與其他全
球頂尖隊伍競爭，尋求與内地投資者配對、落戶内地
科技園及獲內地指導的機會。除了促進全球創科交流
外，比賽亦培育超過180項專利成果，創下歷史新高。

數碼港與羅兵咸永道香港續辦「走進灣區」計劃，協助
更多初創企業進入大灣區。首屆「走進灣區創業計劃大
賽」通過比賽的形式，將社群企業與大灣區投資者、客
戶及合作夥伴聯繫起來，而「走進灣區創業計劃2.0」
則被重新定位為一項培育計劃。該計劃每年分階段招
募特定集群的初創企業，旨在提供全面、度身訂造的
支援及培訓。該計劃首階段有11家金融科技及綠色金
融企業參加為期六個月的走進灣區計劃，包括主題研
討會、企業管理諮詢、投資路演、業務配對以及大灣
區合作夥伴的協助。參與者亦獲數碼港科技網絡成員
提供內地網絡安全、互聯網基建及數據政策方面的指
引，以加深彼此對相關監管政策及其他重要信息的了
解。該計劃未來數個階段的重點將轉移至智慧生活及
數碼娛樂集群。

At the Road to GBA Start-up Programme 2.0, 
11 selected Cyberport community companies 
in GreenTech and Green Finance were entitled 
to participate in a six-month GBA Go-to-Market 
Programme with comprehensive support and 
training.
「走進灣區創業計劃2.0」讓11間獲選的數碼港金融科技及
綠色金融的社群企業獲得為期六個月的「走進灣區」全面
支援及培訓。

Further Support for Mainland Exploration

Beyond the GBA, Cyberport’s Overseas/Mainland Market Development Support 
Scheme (MDSS) continued to enable community companies to explore Mainland 
and international opportunities. MDSS offers incubatees or CCMF grantees up 
to HK$200,000 in subsidies to join delegations, trade shows, and exhibitions, 
engage in landing services, and utilise online and offline marketing services in 
the Mainland and overseas. In 2022/23, the scheme saw a threefold increase in 
applications from the previous year, with 91 received, supporting 60 marketing 
and outreach projects and helping start-ups rebound after the pandemic. 
This year, MDSS-related financial assistance reached HK$2.91 million, nearly 
threefold as compared with 2021/22.

支持社群企業在內地發展
除大灣區以外，數碼港的「海外及內地市場推廣計劃」
繼續協助社群企業開拓內地及國際商機。該計劃向培
育公司或數碼港創意微型基金資助項目提供高達20

萬港元資助，以參加考察團、商展，進行落地服務，
並在内地及海外利用線上及線下市場營銷服務。在
2022/23年度，該計劃收到的申請較上年度增加三倍，
共收到91份申請，資助60個市場推廣及拓展項目，並
幫助初創企業在疫情過後實現反彈。今年，與海外及
內地市場推廣計劃相關的財政支援達到291萬港元，較
2021/22年度增加接近三倍。
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After the pandemic and full resumption of international travel in Hong Kong, 
Cyberport promptly organised start-ups to visit the Greater Bay Area, Japan, 
and Israel, helping them to gain a deeper understanding of the emerging 
markets to prepare for business expansion. Meanwhile, Cyberport companies 
continued to expand to the Mainland and overseas, with extensive business 
expansions by nearly 190 incubatees and incubation alumni establishing a 
presence on the Mainland and more than 30 overseas countries, such as 
Australia, Canada, Japan, Malaysia, Singapore, Thailand, the Middle East, the 
UK, etc. The Cyberport start-up community showcases international diversity, 
with one of four onsite company founders originating from non-local regions.

自疫情過後香港全面與國際恢復往來，數碼港迅速組
織初創企業訪問大灣區、日本及以色列，助力初創企
業加深了解新興市場，為拓展業務作好準備。同時，
數碼港企業繼續拓展内地及海外市場，接近190家培育
企業及已畢業的培育企業拓展業務至内地及30多個海
外國家，包括澳洲、加拿大、日本、馬來西亞、新加
坡、泰國、中東、英國等。數碼港初創社群亦展現國
際多元性，四分一駐園區企業創辦人來自外地。

In January 2023, Cyberport led 21 community 
start-ups to Tokyo in Japan and met with the 
Tokyo Metropolitan Government, Pasona Group, 
Mizuho Bank, and visited co-working spaces 
including Plug & Play, Fingate and Fincity.Tokyo 
to learn about the Japanese working culture and 
explore the business model for Hong Kong start-
ups landing in Japan.
2023年1月，數碼港帶領21間社群初創企業到訪日本東
京，先後拜訪東京都政府、Pasona Group、瑞穗銀行，並
參觀共享辦公室包括Plug & Play、Fingate 和Fincity.Tokyo，
了解日本工作文化，及探索香港初創在當地營商模式。

Cyberport and Cyberport Technology Network 
member Check Point Software Technologies 
( C h e c k  P o i n t )  c o - o r g a n i s e d  “ S e c u r e  b y 
Innovation”, sponsoring start-ups to visit Israel, 
including part ic ipat ion in Cyber Week 2023, 
visiting Check Point’s headquarters in Israel and 
engaging in one-on-one meetings. These helped 
enhance start-up founders’ understanding of 
the Israeli market environment, laying a solid 
foundation for their expansion into the Middle East 
market.
數碼港聯同「數碼港科技網絡」成員Check Point Software 
Technologies (Check Point)合辦「網絡安全創新計劃」，資
助初創企業前往以色列交流，包括參與Cyber Week 2023
及參觀Check Point以色列總部，並進行一對一會面，加
強初創企業了解當地市場環境，為開拓中東市場打好基
礎。

對外拓展在全球經濟環境中仍是關鍵
數碼港已準備好應對後疫情時代的挑戰，並加強「數碼
港投資創業基金」及「數碼港投資者網絡」的優勢。我
們將確保有前景的初創企業獲得所需的資金支持，同
時確保香港的創科產業仍具競爭力，這在全球發展的
關鍵時刻至關重要。我們將幫助社群企業拓展地區及
國際業務，以捕獲商機（包括《區域全面經濟夥伴關係
協定》及東盟市場），同時透過香港建立全球企業與大
灣區、內地及亞太地區之間的聯繫。數碼港亦會協助
社群企業把握內地機遇，並支援香港進一步發展為國
際創科樞紐，加強其作為內地與世界其他地區之間的
門戶角色。在落實這些措施後，我們的社群有望把握
市場機遇並帶領成員取得更大成就。

Outreach Remains Critical in Global Environment

Cyberport is well-positioned to navigate post-pandemic challenges, and 
reinforce the CMF and CIN to a position of strength. We will ensure promising 
start-ups receive the financial support they need and Hong Kong’s I&T industry 
remains competitive, essential at this critical juncture in global development. 
We will help community companies expand regionally and internationally to 
capitalise on opportunities (including RCEP and ASEAN), while connecting 
global companies to GBA, the Mainland, and the Asia-Pacific region via Hong 
Kong. Cyberport will also help community companies capture Mainland 
opportunities, and assist Hong Kong to further its contributions as an 
international I&T hub, enhancing its role as a gateway between the Mainland 
and the rest of the world. With these measures in place, our community 
looks set to capitalise on opportunities and launch members to further 
accomplishment.


